
schriftelijke vragen (art. 18 rvo)

datum 
steller(s) 
onderwerp 
ontvangst griffie

15 maart 2019
Lianne Duiven (GroenLinks)

4 Duurzaam Lmgewaard, ook in eigen (gemeente)huis 
, 18 maart 2019 (in te vullen door de griffie)

De onderstaande vragen zijn gericht aan het college van burgemeester en wethouders 

Verzocht wordt de vragen schriftelijk te beantwoorden

Aanleiding/ toelichting:

Op 13 januari 2018 stelde GroenLinks vragen over herbezinning met betrekking tot duurzame inrichting en 
gebruik bij de herbouw van het gemeentehuis 
De vragen die we stelden gingen onder andere over

® zelf opwekken van zonne-energie door in de bestaande dakbedekking geïntegreerde zonnepanelen,
• daglichtafhankelijke LED-verlichting met aanwezigheidsmelders,
• klimaatregeling op basis van aanwezigheid (geeft veel winst bij verwarming en koeling),
® regenwater (grijs water) gebruiken voor toiletspoeling, zoals in de Veldschuur in Bemmel,
• gerecycled materiaal in meubilair,
• buitenzonwering ter beperking van de zomerse koellast,
® een uitgekiende afvalscheiding (koffiebekers, gft, plastic) om de duurzaamheid vergroten

Op 4 februari kregen we antwoorden van het college Naast een opsomming van de 
duurzaamheidsmaatregelen die bij het ontwerp en bouw zijn genomen, bleek een aantal zaken nog in 
onderzoek te zijn

Graag hoort GroenLinks zo snel mogelijk, nadat het onderzoek is afgerond, een antwoord op de volgende 
vragen

1 Welke resultaten zijn gekomen uit het onderzoek naar het aanbrengen van zonnepanelen, naar 
daglichtafhankelijke LED-verlichting met aanwezigheidsmelders en in hoeverre is nagegaan of er 
een instelling mogelijk is op aan/afwezigheid van personeel m b t verwarming van ruimtes?

2 In hoeverre is afvalscheiding (verdergaand dan het huidige papier en restafval) in het 'nieuwe 
gemeentehuis’ van toepassing?

3 Welke ideeen, aangedragen door het personeel, worden meegenomen in het ontwerpproces voor 
het vernieuwde gemeentehuis?

Ondertekening:
Lianne Duiven, GroenLinks
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g e m e e i lingewaard

beantwoording college

! beantwoording vóór
■ behandelend ambtenaar
■ zaaknummer 
onderwerp
datum beantwoording
bijlagen
verzenddatum

Duurzaam Lingewaard, ook in (eigen)gemeentehuis 
9 april 2019

18 april 2019 
F R Koeman 
89167

(m te vullen door de griffie)

(in te vullen door de griffie)

(* weghalen hetgeen met van toepassing is)

Naar aanleiding van bovenstaande vragen treft u onderstaand het antwoord van het college/ de 
burgemeester* aan

Inleiding/ toelichting:
De beantwoording van deze vragen is een vervolg op de antwoorden die in februari 2019 al zijn verstrekt 
Daarbij is o a ingegaan op de duurzaamheidsmaatregelen die al zijn meegenomen bij het ontwerp van het 
gemeentekantoor tijdens de nieuwbouw

Antwoorden:
1 Welke resultaten zijn gekomen uit het onderzoek naar het aanbrengen van zonnepanelen, naar 

daglichtafhankelijke LED-verlichtmg met aanwezigheidsmelders en m hoeverre is nagegaan of er 
een instelling mogelijk is op aan/afwezigheid van personeel m b t verwarming van ruimtes?
In combinatie met de herbouw van het gemeentekantoor zullen er op het gebouw ook zonnepanelen 
worden aangebracht Dit is geen onderdeel van het traject van de herbouw maar wordt uiteraard wel 
afgestemd De plaatsing van de zonnepanelen is onderdeel van een project van de gemeente om op 
5 gemeentegebouwen zonnepanelen te leggen Daarvoor is in een eerder stadium al een 
toezegging voor een zgn SDE subsidie verkregen
In de planvorming voor de herbouw van het gemeentekantoor is meegenomen het aanbrengen van 
LED verlichting in het hele gebouw Bezien zal worden of een systeem van intelligente sturing op 
aan/afwezigheid mogelijk en wenselijk is
Het gemeentekantoor heeft vloerverwarming- en koeling in het huidige gebouw Op basis van de 
ruimtetemperatuurmeting wordt de verwarming en koeling geregeld Het systeem waar u naar vraagt 
maakt derhalve al onderdeel uit van de bestaande installatie

2 In hoeverre is afvalscheiding (verdergaand dan het huidige papier en restafval) in het ‘nieuwe 
gemeentehuis’ van toepassing?
Er zal m b t de afvalscheiding worden bezien in hoeverre het mogelijk is in het gemeentekantoor 
apart plastic in te zamelen Op dit moment worden naast het inzamelen van papier en restafval ook 
pallets, klein chemisch afval (batterijen/toners) en frituurvet (kantine) apart afgevoerd

3 Welke ideeen, aangedragen door het personeel, worden meegenomen in het ontwerpproces voor 
het vernieuwde gemeentehuis?
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De door het personeel aangedragen ideeën hebben vooral betrekking op het gebruik van het 
gebouw en minder op het bouwkundige ontwerp. Vanuit een breed perspectief kan in het kader van 
duurzaamheid ook worden gedacht aan een goed en prettig gebruik van het gebouw (minder 
overlast van elkaar). Zo worden b.v. de open balustrades tussen de 1ste en 2de verdieping nu 
dichtgezet om geluidsoverlast te voorkomen. Daarnaast wordt de luchtventilatie opnieuw ingesteld 
omdat de luchtventilatie een probleem is. Door het personeel zijn ook het aanbrengen van 
zonnepanelen en LED verlichting als ideeën ingebracht. Daarnaast is ook de oproep gedaan om 
minder papier te gebruiken.

De tijdsbesteding in financiële zin verbonden aan de behandeling en beantwoording van bovenstaande 
art. 18 rvo-vragen door de behandelend ambtenaar bedroeg: ... 1.. uur x € 95,- (uurtarief) = € 95.
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